

# TWGHs Chen Zao Men College

## First Term Examination Syllabus

Year: 2021-22

Level: S.3

Subject	Syllabus	Revision Materials
中國語文	<p><b>(一) 閱讀理解</b>            學習重點：</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. 認識記敘的詳略</li> <li>2. 記敘手法：散敘法</li> <li>3. 複習記敘手法：順敘法、倒敘法、插敘法</li> <li>4. 複習記敘的人稱</li> <li>5. 認識論證的方法：舉例論證、比喻論證、對比論證、引用論證</li> <li>6. 認識駁論</li> <li>7. 分析議論的要素：論點、論據和論證</li> <li>8. 認識小說塑造人物的方法</li> <li>9. 掌握小說的情節安排</li> <li>10. 認識直接描寫人物的方法（二）：心理描寫</li> <li>11. 認識環境描寫和場面描寫</li> </ol> <p><b>(二) 語文運用</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. 語法：承接複句、條件複句</li> <li>2. 修辭：反復、對比、映襯</li> </ol> <p>以及其他已學的語文知識</p> <p><b>(三) 精讀課文</b> (考問課文內容、寫作手法及詞語解釋)</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. 《爸爸的花兒落了》</li> <li>2. 《六國論》</li> <li>3. 《廉頗藺相如列傳》</li> </ol> <p><b>(四) 實用文</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. 報告</li> <li>2. 會議紀錄</li> <li>3. 中一、中二所學之各類實用文</li> </ol>	<p>中國語文》三上冊            《中國語文》三下冊            《校本文言經典篇章選讀冊》            課堂筆記、工作紙</p>

Subject	Syllabus	Revision Materials										
English Language	<p><b>Paper 1: <u>Reading Comprehension (3 passages)</u></b> Types of questions may include:</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. Matching</li> <li>2. Fill in a table</li> <li>3. True / False / Not given</li> <li>4. Multiple choice questions – just a few about attitude or tone (high order thinking questions), but not reading for specific information</li> <li>5. Reference</li> <li>6. Inference</li> <li>7. Reading for specific information</li> <li>8. Short Questions</li> <li>9. Open-ended questions</li> <li>10. Summary cloze – Rewrite the passage. Then ask students to fill in the blanks</li> <li>11. Give another title</li> <li>12. Looking for the main idea of a paragraph</li> </ol> <p><b>Paper 2 : <u>Writing</u></b> <b>Part A (21 marks) (40%)</b> Students have to write <u>a report</u> in <u>not fewer than 200 words</u>. A concept map is needed.</p> <p><b>Part B (21 marks) (60%)</b> Students have to write <u>a letter of complaint</u> in <u>not fewer than 300 words</u>. A concept map is needed.</p> <p><b>Paper 3 : <u>Listening + Dictation (Young Post and Vocabulary)</u></b> Young Post: 25/10, 1/11 (A paragraph of around 30 words will be selected.)</p> <p>Vocabulary (Unit 8 vocabulary list):</p> <table border="1" data-bbox="339 1603 1051 1765"> <tbody> <tr> <td>perform</td> <td>recover</td> <td>eager</td> <td>relax</td> <td>in control</td> </tr> <tr> <td>serious</td> <td>supportive</td> <td>timetable</td> <td>chat</td> <td>fall behind</td> </tr> </tbody> </table> <p>Students will be tested on both listening components and integrated tasks. Besides, students are advised to use <u>a pencil</u> for the listening components and <u>a pen</u> for the integrated tasks.</p> <p>Genres of the integrated tasks: Webpage and Report</p>	perform	recover	eager	relax	in control	serious	supportive	timetable	chat	fall behind	<p>Comprehension exercises</p> <p>Sample writings and writing exercises</p> <p>Performance Plus Task-based Listening Book 3, Young Post, vocabulary list and the sample writing of a report</p>
perform	recover	eager	relax	in control								
serious	supportive	timetable	chat	fall behind								

Subject	Syllabus	Revision Materials
<b>Mathematics</b>	Chapters 1 – 6	Textbooks, homework, past paper, supplementary materials
<b>Physics</b>	Electromagnetic wave notes Reflection notes Refraction notes p.1 – 25 Textbook 3A p.1-52	Textbook, exercise, homework
<b>Chemistry</b>	Chapter 1-5	Textbooks, worksheet and notebook
<b>Biology</b>	Textbook Chapters 1-4 Chapter 1: p. 3-4 (1.1A) Chapter 2: p. 3-35 (2.1-2.7) Chapter 3: p. 3-44 (3.1-3.5) Chapter 4: p. 10-17 (4.2)	Textbook, all assignments, quizzes, supplementary materials (notes and past papers)
<b>Life and Society</b>	Textbook Chapters 1-3 Supplementary chapters 1, 2.1, 2.2 and 2.4	All assignments and quizzes
<b>Geography</b>	Textbook and worksheet: Changing climate, changing environments Map reading skills	Textbooks, worksheet and notes
<b>History</b>	<u>Textbook Section 12:</u> ① The First World War (pp.2 - 37) ② The Second World War (pp.44 - 62)	Textbook (Section 12) Notebook Worksheets Exercises Quizzes
<b>中國歷史</b>	<u>第一章 滿清入關與康、雍、乾盛世的統治政策至</u> <u>第三章 第三節 維新運動</u>	教科書，頁 2-89 作業，頁 2-33 筆記